
PROTOKÓŁ Nr III/14
z III posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 15 grudnia 2014r.

Sesja  Rady Gminy  rozpoczęła  się  w  dniu  15  grudnia  2014r  o  godz.  9:00  w  sali
Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku, zakończyła się o godz. 12:00 
15 grudnia 2014r.

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu.
(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1.

Otwarcia  III  sesji  Rady  Gminy  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan  Piotr  F.
Szpakowski.
Przewodniczący  Rady  powitał  Radnych  Gminy  Mielnik,  Wójta  Gminy  Pana  Eugeniusza
Wichowskiego i gości biorących udział w sesji.  
Pan  Przewodniczący stwierdził,  że  na  ustawowy skład  15  radnych,  w  sesji  uczestniczy  
15 radnych.

Na protokolanta została powołana Pani Iwona Paździora-Patkowska.

Do punktu 2

Pan Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i

Obywatelskich Rady Gminy.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  ds.  Finansowo-Budżetowej  Rady

Gminy.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Rady

Gminy.
10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy.
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy.
13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
15. Wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.

Przewodniczący Rady Piotr Franciszek Szpakowski zapytał  Radnych czy są wnioski  o
rozszerzenie porządku obrad.
Pan Przewodniczący  wniósł wniosek o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie
przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Mielnik,  jednocześnie
składając rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy.
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Pan Wójt Gminy Eugeniusz Wichowski wniósł wniosek o rozszerzenie porządku obrad o
dwie uchwały:

– w sprawie utraty mocy uchwały nr XII/50/07 Rady Gminy Mielnik z dnia 19 grudnia
2007 r.  w sprawie  zwolnień  w podatku  od  nieruchomości  w ramach  pomocy  de
minimis;

– w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.

Wnioski o rozszerzenie porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie, 15 głosami za.

Ustalony porządek obrad III sesji Rady Gminy brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie  uchwały  w sprawie  rezygnacji  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady Gminy

Mielnik.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i

Obywatelskich Rady Gminy.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  ds.  Finansowo-Budżetowej  Rady

Gminy.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Rady

Gminy.
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy.
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy.
15. Podjęcie uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XII/50/07 Rady Gminy Mielnik

z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach
pomocy de minimis;

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.
17. Interpelacje i zapytania radnych.
18. Wolne wnioski.
19. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Mielnik  Piotr  Franciszek  Szpakowski poinformował  o
wyłożeniu protokołów z dwóch poprzednich sesji u protokólanta.

Pan Sekretarz Gminy poinformował radnych, że do końca obrad jest możliwość wniesienia
uwag do protokołów. 
Po zakończonych obradach protokoły zostaną przyjęte w takiej formie jak zostały napisane. 
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Do punktu 4.

Pan Wójt  poinformował radnych o pracach między sesjami. Zapoznał się z pracą Urzędu,
poznał sprawy, które wymagają już działania w Urzędzie i w jednostkach podległych. Odbył
spotkania organizacyjne w jednostkach podległych - Ośrodku Kultury i z nauczycielami ZS w
Mielniku. Nie był  jeszcze w Gminnej  Bibliotece Publicznej  w Mielniku. Poznał strukturę
Urzędu, w skład którego wchodzą dwa referaty: FN i OSO, pozostali pracownicy Urzędu są
bezpośrednio  podlegli  Wójtowi.  Powoduje  to  kierowanie  dużym zespołem samodzielnych
stanowisk. Odbył spotkanie organizacyjne w Drohiczynie nt. internetu szerokopasmowego z
Panem Arturem Jaworskim pracownikiem Urzędu. Do dnia 15 września 2015r. mają zostać
zakończone prace związane z internetem. Kanalizacja w m. Osłowo - termin realizacji umowy
upłynął  już,  był  to  30  października  br.,  została  do  położenia  nawierzchnia  asfaltowa  na
drodze. W tym tygodniu będę chciał ustalić termin spotkania z Marszałkiem Województwa.
Tematem spotkania  będzie  wydłużenie  terminu zakończenia budowy kanalizacji  do końca
czerwca 2015r.. W dniu 17 grudnia br. Pan Wójt będzie uczestniczył w spotkaniu Podlaskiego
Stowarzyszenia Gminy, w dniu 18 grudnia br. - w spotkaniu ZGRPB. Tematem wiodącym
tych spotkań będzie wybór władz związków.

Do punktu 5.

Zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza: w czerwcu tego roku została podjęta decyzja o
przeznaczeniu  kwoty  700  tysięcy  zł  na  budowę  nowego  przedszkola.  No  co  została
przeznaczona w/w kwota?

Zapytanie  Pani  Olgi  Pogrebniak:  gdzie  będzie  główny  punkt  w  Radziwiłłówce  do
rozprowadzenia internetu szerokopasmowego?

Zapytania Pana Kazimierza Toboty:  interesuje mnie los solarów, czy przetarg się odbył?
Jaki jest dzień przyjęć interesantów przez Wójta?

Do punktu 6.

Pan Sekretarz Gminy 
W  związku  z  ustną  rezygnacją  Pana  Piotra  Franciszka  Szpakowskiego  z  funkcji
Przewodniczącego  Rady  Gminy  przygotowałem  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

W głosowaniu jawnym 12 głosami za i przy 3 głosach przeciw Rada Gminy Mielnik
podjęła  uchwałę  Nr III/2/14  w sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  Przewodniczącego
Rady Gminy Mielnik

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 7.

Sekretarz  Gminy  Pan  Piotr  Wysocki  zapoznał  radnych  z  procedurą  wyboru
przewodniczącego rady.

W skład komisji skrutacyjnej zostały zaproponowane następujące osoby:

zgłoszony przez  Pana  Radnego  Kazimierza  Tobotę  Pan  Rady Maciej  Mormol  nie
wyraził zgody;

zgłoszony przez  Pana Radnego  Mateusza  Bukrewicza  Pan Radny Kamil  Zalewski
wyraził zgodę;

zgłoszona  przez  Pana  Radnego  Pawła  G.  Purę  Pani  Radna  Barbara  Dekarz  nie
wyraziła zgody;

zgłoszony przez  Pana  Radnego  Sławomira  Leoniuka  Pan  Henryk  A.  Symonowicz
wyraził zgodę;

zgłoszony  przez  Pana  Radnego  Kamila  Zalewskiego  Pan  Radny  Paweł  G.  Pura
wyraził zgodę.

Skład komisji skrutacyjnej:
1. Kamil Adrian Zalewski;
2. Henryk Adam Symonowicz;
3. Paweł Grzegorz Pura 

został przyjęty jednogłośnie przez radę.

Pan  radny  Sławomir Leoniuk zgłosił  kandydaturę  Pana  Krzysztofa  Nikitorowicza na
Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pan Rady Krzysztof Nikitorowicz wyraził zgodę na kandydowanie.

Zgłoszony został jeden kandydat na Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

W wyniku przeprowadzonych czynności wyborczych komisja skrutacyjna w składzie:
1. Pan Kamil Zalewski – Przewodniczący
2. Pan Henryk Adam Symonowicz – członek
3. Pan Paweł Grzegorz Pura – członek

ogłosiła wynik wyborów na Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

W  głosowaniu  tajnym  kandydat  na  Przewodniczącego  Rady  Pan  Krzysztof
Nikitorowicz otrzymał następującą ilość głosów:

- 11 głosów za,
- 1 głos przeciw,
- 3 głosy wstrzymujące się.

Rada  Gminy  Mielnik  podjęła  uchwałę  Nr  III/3/14 w  sprawie  wyboru
Przewodniczącego Rady Gminy. 

(w zał. na str............prot.)
Na Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik został wybrany Pan Krzysztof Nikitorowicz.



5

Pan Krzysztof Nikitorowicz
Szanowni Radni!
Dziękuję za zaufanie jakim mnie obdarzyliście.
Szanowni Radni! Szanowni Państwo!

Funkcja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  jest  zaszczytna,  ale  to  też  poważny
obowiązek,  który ustawowo zobowiązuje Przewodniczącego do organizowania  pracy rady
oraz prowadzenia jej obrad.

Nie  mniej  jednak,  dobrym zwyczajem jest  to,  by Przewodniczący dbał  i  zabiegał
również o wszystkie inne sprawy związane z funkcjonowaniem rady, jak również o to, aby
stanowione uchwały i podejmowane przez radę opinie i stanowiska, były przez wójta gminy
respektowane i realizowane, ponieważ to Rada Gminy jest organem stanowiącym zgodnie z
art.18 ustawy o samorządzie gminnym jak i paragrafem 11 Statutu Gminy Mielnik.

W  czasie  trwania  poprzedniej  kadencji  Rady  Gminy  Mielnik  dało  się  niestety
zauważyć,  że  czasem nie  było  pełnej  i  dobrej  woli  współpracy na  linii  wójt  gminy-rada
gminy. 

Nie powinno być  tak, że rada gminy stanowi uchwałę, wyraża opinię lub przyjmuje
stanowisko, a te uchwały, opinie i stanowiska nie są dla wójta wiążące. Wójt gminy nie może
ignorować rady ani jako całości, ani poszczególnych osób wchodzących w skład rady.

Nie  powinno  i  nie  może  być  tak,  że  Rada  Gminy  Mielnik  podejmuje  uchwałę
określającą  tryb  i  kryteria  przyznawania  gminnych  lokali  mieszkalnych,  a  wójt  gminy
przydziela dodatkowe lokale mieszkającym już lokatorom lub byłym pracownikom urzędu,
stosując odmienne i tylko sobie znane kryteria.

Nie  może  być  tak,  że  rada  gminy  kierując  się  żywotnym  interesem  i  dobrem
mieszkańców,  podejmuje  jednogłośną  opinię  w  sprawie  budowy  nowego  przedszkola,
następnie w drodze uchwały dokonuje zmian w budżecie przesuwając 700 000zł na ten cel, a
wójt gminy przez ponad pół roku nic nie robi w tym kierunku i w konsekwencji nie ma ani
rozpoczętej  budowy,  ani  planów  budynku,  ani  pieniędzy  które  gdzieś  się  rozpłynęły  i
rozeszły.

Nie powinno i  nie  może być tak,  że wójt  gminy zwleka i  udziela  dla  pani  radnej
odpowiedzi   po  ponad  półrocznym oczekiwaniu,  choć  statut  gminy Mielnik  zobowiązuje
wójta aby udzielić takiej odpowiedzi w przeciągu 14 dni. A gdy już ta odpowiedź przychodzi
to okazuje się, że wójt nic w tym kierunku nie zrobił.

Nie powinno być też tak, że rada gminy wyraża stanowisko w sprawie anulowania
wypowiedzenia najmowanego mieszkania a wójt przechodzi nad tym do porządku dziennego,
tak jakby nic się  nie wydarzyło.

I  wydaje  się  że  w  tych  powyższych  obszarach  zabrakło  działania  ze  strony
Przewodniczącego. Tu było dodatkowe pole do działania dla Przewodniczącego Rady, który
powinien był wójtowi przypominać i pytać dlaczego tak się dzieje, że wójt nie wykonuje woli
rady gminy.

Należy mieć nadzieję, że świeżość i młodość części radnych, poparta doświadczeniem
części radnych oraz poparta wieloletnim doświadczeniem wójta gminy, przyniesie wymierne
korzyści dla jej mieszkańców. Łatwo nie będzie, w budżecie gminy mamy bardzo poważne
zadłużenie,  są  inne  zobowiązania,  są  też  inne  realne  zagrożenia  związane  z  gminnymi
inwestycjami.

Pan Wójt Eugeniusz Wichowski  złożył życzenia dla nowo wybranego Przewodniczącego
Rady.
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Do punktu 8.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Nikitorowicz zaproponował,  aby  skład  komisji
skrutacyjnej do wyboru Wiceprzewodniczącego Rady pozostał bez zmian.

Rada jednogłośnie przyjęła, że skład komisji skrutacyjnej pozostaje bez zmian.

Pan Radny Kamil Zalewski zgłosił kandydaturę Pana Mateusza Bukrewicza - Pan Mateusz
Bukrewicz wyraził zgodę na kandydowanie na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  procedurę  głosowania  w  wyborach  na
Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Mielnik.

Po przeprowadzeniu czynności wyborczych Przewodniczący Komisji skrutacyjnej odczytał
protokół:

-12 głosów za;
-1 głos przeciw; 
- 2 głosy wstrzymujące się,

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy został wybrany Pan Mateusz Bukrewicz.

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr III/4/14 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Akces  do  pracy  w  Komisji  ds.  Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich  złożyły
następujące osoby:

1. Pani Barbara Dekarz.
2. Pan Franiciszek Butkiewicz.
3. Pan Paweł G. Pura.
4. Pan Jerzy Weremjewicz.
5. Pan Piotr Szpakowski.
6. Pan Andrzej Wierzba.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr III/5/14 w
sprawie powołania Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 10.

Do pracy w Komisji Finansowo-Budżetowej akces swój złożyły następujące osoby:
1. Pan Kazimierz Tobota.
2. Pan Maciej Mormol.
3. Pan Sławomir Leoniuk.
4. Pan Krzysztof Nikitorowicz.
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5. Pani Olga Pogrebniak.
6. Pan Henryk A. Symonowicz.
7. Pan Mateusz Bukrewicz.
8. Pan Kamil Zalewski.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr III/6/14 w
sprawie powołania Komisji Finasnowo-Budżetowej.

Do punktu 11.

Do pracy w Komisji Rozwoju Gospodarczego zadeklarowały się następujące osoby:

1. Pan Kazimierz Tobota.
2. Pan Maciej Mormol.
3. Pan Mateusz Bukrewicz.
4. Pan. Krzysztof Nikitorowicz.
5. Pani Barbara Dekarz.
6. Pan Andrzej Wierzba.
7. Pani Olga Pogrebniak.
8. Pan Kamil Zalewski.
9. Pan Jerzy Weremjewicz.
10. Pan Paweł G. Pura.
11. Pan Franciszek Butkiewicz.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwała Nr III/7/14 w
sprawie powołania Komisji Rozwoju-Gospodarczego.

Do punktu 12.

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Nikitorowicz 
Poinformował,  że  liczba  członków komisji  rewizyjnej  nie  została  dookreślona  w statucie
Gminy Mielnik. Paragraf 48 statutu Gminy Mielnik brzmi: Komisja Rewizyjna składa się z
Przewodniczącego; Wiceprzewodniczącego i  pozostałych członków. Należy określić liczbę
członków komisji rewizyjnej. W poprzedniej kadencji było to 5 osób. Składam wniosek, aby
ta liczba osób została zachowana. Zapytał Radnych czy są uwagi ewentualnie inne propozycje
co do składu liczebnego komisji. Nie widzę. Wniosek został wniesiony pod głosowanie, aby
w skład komisji Rewizyjnej wynosił 5 osób.

Rada jednogłośnie ustaliła 5 osobowy skład Komisji Rewizyjnej.

Pan Radny Henryk A. Symonowicz zgłosił kandydata do składu Komisji Rewizyjnej
Pana Piotra F. Szpakowskiego – Pan Piotr Szpakowski wyraził zgodę;

Pan  Piotr  F.  Szpakowski  zgłosił  kandydata  do  składu  Komisji  Rewizyjnej  Pana
Henryka A. Symonowicza – Pan Hernryk A. Symonowicz wyraził zgodę;

Pan Sławomir Leoniuk zgłosił kandydata do składu Komisji Rewizyjnej Pana Lucjana
Kożuchowskiego – pan Lucjan Kożuchowski wyraził zgodę;

Pani  Barbara  Dekarz  zgłosiła  kandydata  na  składu  Komisji  Rewizyjnej  Pana
Kazimierza Tobotę – Pan Kazimierz Tobota wyraził zgodę;
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Pan  Lucjan  Kożuchowski  zgłosił  kandydata  do  składu  komisji  rewizyjnej  Pana
Sławomira Leoniuka – Pan Sławomir Leoniuk wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady odczytał proponowany skład Komisji Rewizyjnej:
1. Piotr Franciszek Szpakowski,
2. Henryk Adam Symonowicz,
3. Lucjan Kożuchowski,
4. Kazimierz Tobota,
5. Sławomir Leoniuk.

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę  Nr
III/8/14 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.

(w zał. na str............prot.)

Sekretarz Gminy – zwrócił uwagę, że Pan Radny Kazimierz Tobota złożył swój akces w
trzech komisjach merytorycznych, co jest niezgodne ze statutem.

Pan Kazimierz Tobota – zrezygnował z członkostwa w Komisji Rozwoju-Gospodarczego.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rezygnację Pana Kazimierza Toboty ze składu
Komisji Rozwoju-Gospodarczego.

Rada Gminy Mielnik przyjęła rezygnację Pana Kazimierza Toboty jednogłośnie.

Po  dokonanej  reasumpcji  głosowania  ustalono  ostateczny  skład  Komisji  Rozwoju
Gospodarczego w następującym składzie.

1. Pan Maciej Mormol.
2. Pan Mateusz Bukrewicz.
3. Pan. Krzysztof Nikitorowicz.
4. Pani Barbara Dekarz.
5. Pan Andrzej Wierzba.
6. Pani Olga Pogrebniak.
7. Pan Kamil Zalewski.
8. Pan Jerzy Weremjewicz.
9. Pan Paweł G. Pura.
10. Pan Franciszek Butkiewicz.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr III/7/14 w
sprawie powołania Komisji. Rozwoju-Gospodarczego.

(w zał. na str............prot.)

Pan Radny Lucjan Kożuchowski – poinformował, że jego akces do Komisji Finansowo-
Budżetowej został pominięty.

Sekretarz Gminy – oczytał wniosek Pana Lucjana Kożuchowskiego co do uczestnictwa w
komisjach. We wniosku Pana Lucjana Kożuchowskiego min. był akces do prac w Komisji
Finansowo-Budżetowej.
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Dokonano reasumpcji głosowania z uwzględnieniem radnego Lucjana Kożuchowskiego i
uchwalono następujący skład Komisji Finansowo-Budżetowej:

1. Pan Kazimierz Tobota.
2. Pan Maciej Mormol.
3. Pan Sławomir Leoniuk.
4. Pan Krzysztof Nikitorowicz.
5. Pani Olga Pogrebniak.
6. Pan Henryk A. Symonowicz.
7. Pan Mateusz Bukrewicz.
8. Pan Kamil Zalewski.
9. Pan Lucjan Kożuchowski.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr III/6/14 w
sprawie powołanie Komisji Finansowo-Budżetowej.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 13.

Na Przewodniczącego Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich  zgłoszono
następujące kandydatury:

Pan  Kazimierza  Tobota  zgłosił  kandydaturę  Pani  Barbary  Dekarz,  która  wyraziła
zgodę na kandydowanie;

Pan Paweł Grzegorz Pura zgłosił kandydaturę Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego,
który wyraził zgodę na kandydowanie.

W  głosowaniu  jawnym  Pani  Barbara  Dekarz  otrzymała  5  głosów  za,  Pan  Piotr
Franciszek Szpakowski otrzymał 9 głosów za, jedna osoba wstrzymała się od głosu.

Przewodniczącym  Komisji  ds.  Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich  został
wybrany Pan Piotr Franciszek Szpakowski.

Na Przewodniczącego Komisji ds. Finansowo-Budżetowej Pan Henryk Adam Symonowicz
zgłosił  kandydaturę  Pana  Kamila  Adriana  Zalewskiego,  który  wyraził  zgodę  na
kandydowanie.

W głosowaniu jawnym Pan Kamil Adrian Zalewski otrzymał 11 głosów za, przy 4
głosach wstrzymujących się.

Na Przewodniczącego Komisji  ds. Rozwoju Gospodarczego zostały zgłoszone następujące
kandydatury:

Pan  Mateusz  Bukrewicz  zgłosił  kandydaturę  Pana  Pawła  Grzegorza.  Pury,  który
wyraził zgodę na kandydowanie;

Pani Barbara Dekarz zgłosiła kandydaturę Pani Olgi Pogrebniak, która wyraziła zgodę
na kandydowanie.

W głosowaniu  jawnym Pan  Paweł  Grzegorz.  Pura  otrzymał  10  głosów za,  Pani  Olga
Pogrebniak otrzymała 4 głosy za, przy 1 głosie wstrzymującym się.
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Na  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Sławomir  Leoniuk  zgłosił  kandydaturę
Lucjana Kożuchowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.

W głosowaniu jawnym Pan Lucjan Kożuchowski otrzymał 11 głosów za, przy 4 głosach
wstrzymujących się.

Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr  III/9/14  w  sprawie  wyboru  Przewodniczących
stałych komisji Rady Gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 14.

Projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy przedstawił
Pan Lucjan Kożuchowski.

Pan Przewodniczący zapytał radnych czy są pytania i wnioski do projektu uchwały. Nie było
żadnych wniosków ani propozycji do przedstawionego projektu uchwały.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę Nr
III/10/14 w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 15.

Projekt uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XII/50/07 Rady Gminy Mielnik z dnia 19
grudnia  2007 r.  w sprawie  zwolnień  w podatku od nieruchomości  w ramach pomocy de
minimis został przedstawiony przez Sekretarza Gminy Piotra Wysockiego.

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę  Nr
III/11/14 w sprawie  utraty  mocy uchwały  nr  XII/50/07  Rady Gminy Mielnik  z  dnia  19
grudnia  2007 r.  w sprawie  zwolnień  w podatku od nieruchomości  w ramach pomocy de
minimis. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 16.

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie został  przedstawiony przez Panią Skarbnik
Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr III/12/14
w sprawie zmian w budżecie gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 17.

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Pan Wójt Gminy.

Pan Wójt Gminy
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ostatnie głosowanie wyglądało bardzo ładnie. Wszyscy 
państwo byli za. To nie znaczy, że są to decyzje nieprzemyślane. Czasami należy się zgodzić z
dana uchwałą, bo po prostu nie ma innego wyjścia ,są takie fakty, które zaszły i trzeba je 
przyjąć.
Mam  nadzieję,  że  przez  ten  najbliższy  okres  4  lat  będziemy  podejmować  przemyślane
decyzje, będziemy długo debatować na komisjach. Zapraszam radnych którzy będą chcieli
dodatkowej dyskusji do siebie,  do gabinetu, po to, żeby wyjaśnić. To nie znaczy, że będę
namawiał na głosowanie za, przeciw lub się wstrzymać, ale po to, aby dogłębnie wszystko
wyjaśnić. Żebyśmy byli przekonani, że wiemy wszystko w danej sprawie i dlatego tak a nie
inaczej postępujemy. I o to nam wszystkim chodzi.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Dalszy rozwój solarów
Pracownicy  Urzędu  nie  widzą  zagrożenia  co  do  realizacji  projektu.  Natomiast  Urząd
Marszałkowski,  dokładnie  Pan  Dyrektor  Krawczuk  twierdzi,  że  występują  jakieś  drobne
sprawy,  które  należy  wyprostować,  żeby instalacje  solarne  były  zainstalowane  zgodnie  z
planem. Jak mówiłem wizyta we czwartek w Drohiczynie nie była bez celowa. Rozmawiałem
z  Panem  Dyrektorem,  osobiście  zaprosił  mnie  do  Urzędu  Marszałkowskiego  w  celu
wyjaśnienia różnych wątpliwości. Na dzisiaj nie są mi znane jakiekolwiek zagrożenia mimo,
że Pan Dyrektor o nich wspominał. Na spotkaniu rozwieją się jego wątpliwości. Myślę, że dla
nas wszystkich tu obecnych zależy na tym, żeby mieć darmową ciepłą wodę.

Czy Wójt określi dzień przyjmowania interesantów?
Ten dzień jest określony na poniedziałek. Będę starał się aby wszelkie wyjazdy służbowe były
po poniedziałku, chyba, że terminy będą wskazywały zupełnie inaczej. Tam, gdzie będę miał
wpływ na termin, będę wybierał innym dzień tygodnia, aby interesanci mogli zostać przyjęci.
Jest  możliwość  uzgodnienia  terminu  spotkania  telefonicznie.  Sekretariat  uzgodni  termin
spotkania.  Jeżeli  będzie miała taka sytuacja miejsce,  że interesant nie zostanie przyjęty w
godzinach urzędowania będę kontaktować się z nim telefonicznie lub osobiście.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Zbiorcze punkty internetowe?
W Radziwiłłówce jest zaplanowany ten punkt na budynku komunalnym – świetlica wiejska.
Wszystkich zapraszam zainteresowanych nt. Nadbużańskiej sieci i Sieci Polski Wschodniej
do  bezpośredniego  kontaktu  z  Panem  Jaworskim.  Rozmawiałem  telefonicznie  z  Panem
Jaworskim i powiedział, że sieci światłowodowej będzie mniej o ponad 400 km na terenie 14
gmin. Może być zagrożone łączność w m. Wajków, Sutno i Niemirów. Zostanie zrobione tak,
aby  każda  miejscowość  miała  łączność  i  aby  ta  łączność  działała.  Będziemy  w  stałym
kontakcie z sołtysami i radnymi.

Odpowiedź na zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
W  budżecie  autorstwa  Pana  Toboty  jest  zapisane  40  tys  zł  na  budowę  przedszkola  ,
domniemywam,  że  jest  to  tylko  dokumentacja.  Natomiast  przed  poddaniem  pod  obrady
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Wysokiej Rady ten budżet zostanie z autoryzowany przeze mnie. Na dzień dzisiejszy chcę
aby budowa Przedszkola ruszyła jak najszybciej. Może w innym miejscu, może trochę dalej,
aby zapewnić parking, żeby było jak najbardziej wygodnie nam dorosłym, ale też naszym
dzieciom.
Będziemy omawiać projekt budżetu na komisjach.
Szanowni  Radni  budowa  przedszkola  w  Mielniku  tak  nazywało  się  te  zadanie,  zostało
wprowadzone  na  sesji  w  miesiącu  czerwcu.  Kwota  700  tys  zł  została  na  to  zadanie
przeznaczona. Natomiast we wrześniu dokonywała Rada bardzo dużych zmian w budżecie
min. tego zadania również. To zadanie zostało nazwane z dopiskiem „Budowa przedszkola w
Mielniku-wykonanie dokumentacji. Zostało na ten cel 40 tys zł na ten cel, natomiast o 660 tys
zł zostało zmniejszone to zadanie.

Pan Henryk Adam Symonowicz
Jakie  jest  rozwiązanie  ze  służba  zdrowia?  Pan Wójt  wypowiadał  się,  że  ma  rozwiązanie
dotyczące Ośrodka Zdrowia ale nie chciał go do tej pory zdradzać. Czy możemy poznać ten
plan, który rozwiąże problem ze służbą zdrowia w Mielniku. Rozmawiałem z Panią doktor,
która powiedziała, że Pan Dyrektor ZOZ-u od 2 lat nie może się doczekać jak ten Ośrodek
Zdrowia przekaże we władanie dla Urzędu Gminy Mielnik. 
Czy Pan Wójt może już się wypowiedzieć w tym temacie? Jakie plany są aby uniknąć tych
dużych kolejek do lekarza,  czy planowane jest  zatrudnienie innych lekarzy,  którzy by ten
problem rozwiązali?

Pan Wójt Gminy
Szanowni Państwo problem służby zdrowia to nie jest to tylko problem którym ja się tylko
zajmuję.  Problemem zajmuje  się  również  radna powiatowa  Pani  Wysocka.  Rozmawiałem
wstępnie ze Starostą o spotkaniu z Dyrektorem SP ZOZ i Panią radną powiatową; delegując
ze strony Gminy Pana Sekretarza do Rady Społecznej ZOZ-u. Pan Sekretarz dobrze zna ten
temat,  jest  więc  najwłaściwszą  osobą  do  reprezentowania  Gminy  na  obecną  chwilę.  W
spotkaniu uczestniczył  Sekretarz,  który wypowie się  na ten temat.  Ja chcę poznać koszty
faktyczne utrzymania Ośrodka Zdrowia, bo odnoszę wrażenie, że wszystko co jest kosztem
jest dokładane, doklejane do nas, aby pokazać jaki to koszt. W tej sytuacji na długą metę
myśleć o współpracy z ZOZ-em nie możemy. W roku 2015 chciałbym żeby jeszcze było to z
ZOZ-em, natomiast docelowo należałoby sprywatyzować ten ośrodek zdrowia. Na zasadzie
prywatyzacji z 100% udziałem Gminy Mielnik. Gmina Mielnik byłaby właścicielem Ośrodka
Zdrowia. Zawsze były przekazywane z budżetu gminy środki finansowe dla ZOZ-u, krótko
mówiąc  do  szpitala.  Skoro  zawsze  były wydatkowane na  ten  cel  pieniądze,  to  warto  się
pokusić,  aby  te  wydatkowane  pieniądze  trafiały  do  naszych  mieszkańców-pacjentów.  To
prawda Panie radny Symonowicz, że nasze społeczeństwo jest nieco straszą młodzieżą i ta
usługa  lekarska polega często  na przepisaniu recepty.  Do rozmowy z  Dyrektorem ZOZ-u
przygotujemy się z Panem Sekretarzem i Panią radną Ireną Wysocką i wypracujemy sposób
najlepszy na działanie Ośrodka Zdrowia w naszej Gminie. 

Pan Sekretarz Gminy
Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo  spotkanie  zainicjowała  Pani  radna  Irena  Wysocka  z
udziałem  Pana  Starosty  i  pracowników  ZOZ-u  prowadzących  statystykę  medyczną  i
organizujących pracę medyczną od wewnątrz ZOZ-u w Ośrodku Zdrowia w Mielniku.
To  co  nam  przekazują,  przekazują  nam  nie  prawdziwe  dane.  Te  dane  absolutnie  nie  są
przypisane  do  Ośrodka  Zdrowia  w Mielniku,  a  skoro  nie  są  przypisane  to  przypisane  są
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wszystkie  dane  z  powiatu,  które  nie  mieszczą  się  w  kontraktach  oddziałowych,  bądź
przychodni.  Mówię  to  na  przykładzie  ambulatorium,  które  są  w  szkołach  średnich.  Jest
obowiązek aby utrzymywać ambulatoria  w szkołach średnich a  w związku z powyższym
utrzymywać pielęgniarki. I tych pielęgniarek przypisanych z powiatu jest 4 i one przypisane
są do jednego samodzielnego Ośrodka Zdrowia w Mielniku. Na spotkaniu w miesiącu lipcu z
Dyrektorem ZOZ w Mielniku wykazano za półrocze 2 tys.  straty.  A na tym spotkaniu na
którym razem uczestniczyliśmy za Starostą pokazano nam, że straty wynoszą 70 tys. złotych.
W związku  z  powyższym  nijak  to  się  ma  do  prawdy.  Ale  zmiany  następują  wszędzie,
nastąpiły zmiany na stanowisku starosty, pewnie nastąpią zmiany na stanowisku dyrektora, a
jeśli  tak,  to  trzeba  chwilę  na to  poczekać.  Z  zapewnień  ówczesnego Wójta  wynikało,  że
kontrakt został podpisany przez SPZOZ z NFZ. Okazuje się, że na dzień naszego spotkania
tego  kontraktu  podpisanego  nie  było.  Nie  było  podpisanego  kontraktu  SPZOZ na  całość
badań medycznych nie tylko na Ośrodek Zdrowia, a w związku z powyższym złożono tylko
przyrzeczenie zawarcia takiej umowy. To przyrzeczenie jest takim aktem który gwarantuje, że
na początku 2015 roku nic się nie zmieni i ten kontrakt w jakimś czasie zostanie zawarty.
Problem Ośrodka oczywiście jest i trzeba go będzie rozwiązać. Kończą się nam wszystkie
programy profilaktyczne, które były finansowane przez Gminę. Musicie o tym pamiętać, to są
też pieniądze. Na realizację programów profilaktycznych wspierając zatrudnienie Pani doktor
co miesiąc płaciliśmy 3 tys 800 złotych, to my w 50% utrzymujemy pracownika ZOZ-u. My
już to robimy. Niewielkie środki pokrywaliśmy na działalność pielęgniarską. Te programy się
kończą,  przystąpiliśmy do działania  aby kontynuować te  programy i  pracujemy nad tym.
Projekty programów zostaną poddane ocenie przez Agencję Oceny Technologii Medycznej,
do dzisiaj jeszcze nie wiemy, ale na pewno trzy programy profilaktyczne będą przygotowane
pod obrady Rady Gminy w celu ich procedowania i wprowadzenia w życie. 
Sprawa jest skomplikowana, a kontrakt między SPZOZ a NFZ nie dotyczy nas.

Radna Powiatu Siemiatyckiego Pani Irena Wysocka
Sekretarz  udzielił  pełnej  informacji  z  tego  spotkania.  Spotkanie  zainicjowałam  z  tego
względu, że został wybrany nowy Starosta i chciałam aby Pan Starosta znał nasz problem. Na
spotkaniu  zasygnalizowaliśmy  problem  jaki  u  nas  istnieje.  Pracownice  ZOZ-u,  które
uczestniczyły  w  spotkaniu  poinformowały,  że  była  rozmowa  pomiędzy  Dyrektorem,  a
ówczesnym Wójtem, że Pan Wójt powiedział, że dofinansuje 45 tys złotych na działalność I
półrocza Ośrodka Zdrowia. 
Pan Starosta na spotkaniu został poinformowany o problemie Ośrodka Zdrowia w Mielniku.
Ja ze  swojej  strony będę trzymała rękę  na pulsie,  będę jako radna powiatu  bardzo na to
uważnie  się  przyglądała,  ale  też  na  działalność  Starosty  i  aby  o  Naszej  gminie  nie
zapomniano. 
Będziemy wspólnie pracować z Panem Wójtem, żeby nasza gmina rozkwitała, żeby Ośrodek
Zdrowia był w Mielniku, żebyśmy wszyscy mieli dobrą opiekę. 

Pan Wójt Gminy
Pani Radna i Pan Sekretarz działali między jedną a drugą turą wyborów, więc ani Wójt Tobota
ani ja nie mogliśmy nic w tym momencie zrobić. Pani radna z Panem Sekretarzem zrobili to
co na tę chwilę było możliwe. Na spotkaniu ze Starostą dowiedziałem się, że Dyrektor SP
ZOZ Nowosielski  sygnalizuje problem Ośrodka Zdrowia i  zaproponował połączenie się  z
Ośrodkiem Zdrowia w Nurcu Stacji.
Nie chciałbym aby Ośrodek Zdrowia w Mielniku był Filią Ośrodka Zdrowia w Nurcu Stacji.
Myślę, że naszą gminę stać na utrzymanie Ośrodka Zdrowia z dobrą kadrą medyczną.
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Będziemy wnioskować o karetkę do Nurca Stacji niestety nie w Mielniku, ale w Nurcu. W tej
chwili karetki interwencyjne z ratownikiem medycznym są w Kleszczelach, Siemiatyczach i
w Drohiczynie. Często na wezwanie jedzie karetka z Drohiczyna. Sądzę, że tutaj zadziała
Rada Powiatu i Starosta aby stworzyć taki punkt w Nurcu, który obsługiwałby mieszkańców
Mielnika.

Pani radna Powiatu Siemiatyckiego Irena Wysocka
Zaapelowała do mieszkańców Gminy Mielnik o nie dokonywanie zmian lekarza rodzinnego.
Mamy ponad 2600 mieszkańców, a jako pacjentów 1470.

Pani Olga Pogrebniak
Czy specjaliści nadal będą pracować w Ośrodku Zdrowia po nowym roku, np. ortopeda?

Pan Wójt Gminy
Specjaliści  ortopedii  są  dostępni  w  przychodni  w  Siemiatyczach.  Jak  jesteśmy  w
Siemiatyczach  w  szpitalu  w  trakcie  wizyty  ortopeda  ma  możliwość  skierowania  na
prześwietlenie i wszystko załatwiamy jednocześnie. Jest to forma dużo wygodniejsza. Nasza
Pani doktor jeżeli zachodzi taka potrzeba kieruje do poradni specjalistycznej bez przeszkód. 

Pan Henryk Adam Symonowicz
Zaproponował,  aby  ortopeda  przyjmował  pacjentów  w  Ośrodku  Zdrowia  w  Mielniku  ze
względu na osoby starsze, które mają problemy z dojazdem do Siemiatycz do poradni. 

Pan Sekretarz Gminy
To nie  są  ponadstandardowe leczenia,  są  one  dostępne w ramach kontraktu  NFZ,  my to
robimy niezgodnie  z  prawem.  Nasze  programy profilaktyczne,  które  realizowaliśmy,  były
programami,  które nie były dofinansowywane przez NFZ. One są ponad standard, tak jak
szczepienia  noworodków  szczepionką  skojarzoną.  Chcemy  robić  coś,czego  nie  finansuje
Fundusz. 

Pan Wójt Gminy
Proszę Pana Przewodniczącego Komisji  ds. Organizacyjnych i Spraw Obywatelskich Pana
Piotra  Szpakowskiego  o  zaplanowanie  w  pracach  komisji,  rozważenia  tych  kwestii  i
spróbujemy wspólnie dojść do rozwiązania tego problemu. Proszę zaprosić na komisję Panią
doktor, ona posiada wiedzę na ten temat. 
Pani inspektor Klimaszewska przedłożyła mi projekty programów profilaktycznych i mówiła
o mankamentach prawnych, na posiedzeniu komisji  będzie nam łatwiej  rozmawiać na ten
temat. 

Do punktu 18.

Pan Kazimierz Tobota
Czy możemy powrócić do posiedzeń Rady do budynku Urzędu Gminy Mielnik? W trakcie
posiedzeń czasami zachodzi potrzeba sięgnięcia do dokumentów, a w tych warunkach będzie
to trudne i długotrwałe. 
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Pan Wójt Gminy
Dzisiejsze  posiedzenie  rady  w  budynku  GOKSiR  jest  ze  względów  organizacyjnych
-głosowanie tajne. Biorąc pod uwagę liczbę osób zewnątrz biorących udział w posiedzeniu
kolejne posiedzenie zaplanujemy w budynku Urzędu Gminy. 

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys Sołectwa Adamowo-Mętna
Czy jest możliwość uruchomienia stacji benzynowej w Mielniku?
Nie wszędzie dociera sygnał telewizji Białystok? 

Pan Wójt Gminy
Sprzedaż paliwa jest to handel, uruchomienie stacji paliwowej przez Gminę jest praktycznie
niemożliwe. Gmina nie może prowadzić działalności gospodarczej. Mamy swobodę i każdy z
nas może tankować gdzie i kiedy chce. Rolnicy posiadający gospodarstwa rolne 15-20 h czy
nawet  większe  zamawiają  paliwo  hurtowo.  Były  uruchamiane  stacje  pali  ale  były  chyba
nierentowne bo długo nie funkcjonowały. 

Pan Przewodniczący Rady Krzysztof Nikitorowicz
Nadajnik telewizyjny jest umieszczony na kominie przy ZGK. Nie jest to zbyt silny nadajnik
jest o mocy 5 kW. Firma, która montowała nadajnik również była lekko zdziwiona, że ta moc
nie jest zbyt duża. Nie mniej jednak może jest tu wada czysto techniczna, ponieważ właściwa
antena  do  odbioru  jest  to  antena  szerokopasmowa  a  nie  kierunkowa  z  odpowiednim
zasilaczem.  Zwrócę  się  do  telewizji  Białystok  o  sprawdzenie  sygnału  na  terenie  gminy
Mielnik.

Pan Mikołaj Strapko – sołtys Sołectwa Radziwiłłówka
Zaapelował o remont przystanku autobusowego w m. Radziwiłłówka. 

Pan Zbigniew Parafiniuk - sołtys Sołectwa Moszczona Królewska
Poinformował  o  zapadającym  się  przepuście  na  drodze  wojewódzkiej,  jadąc  od  strony
Moszczony Królewskiej w kierunku Olchowicz. 

Do punktu 19.

Wobec wyczerpania porządku obrad III sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Iwona Paździora-Patkowska

Przewodniczący Rady

       Krzysztof Nikitorowicz


